
تداوم چالش رئیس سابق اتاق بازرگانی با پاستور

سلاح ورزی: هیات رئیسه اتاق اجازه دخالت 
دولت را ندهد

حسین سلاح ورزی، رئیس سابق اتاق بازرگانی با حواشی زیادی 
دست به گریبانگیر بود که در نهایت منتهی به ترک کرسی ریاست و 
سپردن آن به صمد حسن زاده شد. او ارتباط خوبی با دولت ندارد 
و از آنچه دخالت دولت  می نامد را سدی در برایر تحقق اهداف 
اقتصادی معرفی می کند. روز گذشته رئیس پیشین اتاق ایران 
گفت: آیا اقتصاد کشور و کسب و کار ها هیچ مشکلی ندارد غیر از 
اینکه وزرا در جلسات چندساعته و مستمر به مسائل اتاق بپردازند 
و بررسی کنند که چطور اتاق بازرگانی ایران را برچینند و بخش 
خصوصی را از کار بیندازند؟ حسین سلاح ورزی، رئیس پیشین 
اتاق ایران بیان داشت: سال گذشته و پس از ابطال انتخابات 
۲۸ خرداد گفته شد که با رفتن سلاح ورزی اوضاع بهتر می شود، 
با این حال چنانچه هشدار داده بودم موضوع دخالت دولت در 
امور اتاق ایران به همین جا بسنده نشد و در آخرین ساعات کار 
سال ۱۴۰۲ در تداوم سناریویی که برای اتاق ایران تعریف شده بود 
سه موضوع مطرح شد و عده ای به دولت القا کردند که آنچه در 
اتاق ایران اتفاق می افتد، می تواند اقتدار دولت را زیرسوال  برد تا 
اتاق بازرگانی را به عنوان یک نهاد مستقل از کار بیندازند. به گزارش 
ایلنا، وی افزود: در جلسه بیست و شش اسفند با ابطال انتخابات 
یکی از اتاق ها سعی شد این سیگنال به اتاق های استانی داده 
شود که یک اراده بیرونی می تواند هر زمان که بخواهد سرنوشت 
انتخابات اتاق ها را تغییر دهد. سلاح ورزی ادامه داد: همچنین بنا 
داشتند با ارائه یک تفسیر غیرقانونی تعداد نمایندگان تشکل ها را 
در هیات نمایندگان اتاق ایران محدود کنند که عجالتا در جلسه 
بیست و شش اسفند با تدبیر هیات رئیسه این کار انجام نشد 
هرچند به نظر می رسد در آینده در دستور کار قرار گیرد. وی اضافه 
کرد: موضوع دیگر ایجاد یک رکن جدید در اتاق بازرگانی است، رکنی 
به عنوان دبیرخانه شورای عالی نظارت در قانون تعریف نشده و با 
ایجاد این رکن اختیارات بی حد و حصر به نهادی داده می شود 
که می تواند به جای هیات رئیسه و نمایندگان اتاق ها با اختیارات 
بی حد و حصر بنشیند. چارتی که برای این رکن تعریف شده که از 
چارت اتاق بازرگانی ایران عریض تر و طویل تر است. رئیس پیشین 
اتاق ایران تصریح کرد: آیا اقتصاد کشور و کسب و کار ها هیچ مشکلی 
ندارد غیر از اینکه وزرا در جلسات چندساعته و مستمر به مسائل 
اتاق بپردازند و بررسی کنند که چطور اتاق بازرگانی ایران را برچینند 
و بخش خصوصی را از کار بیندازند؟ سلاح ورزی ادامه داد: ناترازی 
انرژی مگر باعث تعطیلی بنگاه های تولیدی در تابستان و زمستان 
نمی شود؟ همچنین در سال گذشته کسری ترازی تجاری برای 
اولین بار رکورد زد چرا وزیر صمت جلسه مفصلی برای این کار 
نمی گذارد؟ ارزش افزوده بخش صنعت و معدن در سال گذشته 
منفی شده و چرا وزیر اقتصاد تدبیری برای بازار سرمایه نمی کند؟ و 
در چنین شرایطی دخالت در امور اجرایی اتاق در آخرین ساعات 
اداری سال گذشته در دستور کار قرار می گیرد. وی در نهایت گفت: 
خواهش من این است اعضای هیات رئیسه اجازه تداوم دخالت 

بخش دولتی در امور بخش خصوصی را ندهند. 

آرمان ملی- حمید شجاعی: دولت رئیسی در آستانه آغاز 
سومین سال فعالیت خود قرار دارد و با این حال نه آمارهای 
اقتصادی نشانه ای از عملکرد مثبت و امیدوارکننده دولت 
دارند و نه عملکردهای دولت در برخی حوزه ها روایتگر رضایت 
جامعه از این نوع عملکردهاست. لذا به طور مشخص با 
توجه به شرایط اقتصادی حاضر در جامعه و انتقاداتی که به 
ح می شود بسیاری  روند عملکردی دولت در این حوزه مطر
معتقدند که دولت برای بهبود عملکرد و بالابردن راندمان 
کاری خود باید دست به نوعی خانه تکانی درونی بزند و چه 
در سیاست ها و چه در کارگزاران خود تغییراتی ایجاد کند. چرا 
که به قرائت کارشناسان و صاحبنظران دولت در حوزه های 
مختلف به ویژه در تیم اقتصادی خود با مشکل روبه رو است 
و بهتر آن است که دولت تن به نغییرات بدهد؛ تغییراتی که 
، سازمان  می تواند حوزه هایی مانند وزارت اقتصاد، وزارت کار
برنامه و بودجه؛ بانک مرکزی و... را در بربگیرد. چه اینکه 
پیش از این نیز خبرهایی جسته و گریخته مبنی بر احتمال 
ح شده بود که از سوی دولت  تغییر در وزارت اقتصاد نیز مطر
تکذیب شد. آنچه مسلم است و بسیاری نیز بدان اذعان دارند 
دولت رئیسی از همان ابتدا با وزرا و مدیران قوی بسته نشد و 
همین امر نیز تبعات و تاثیرات خود را در درازمدت گذاشت. 
مشکل اینجاست که دولت سیزدهم بر اساس یک رویکرد 
و نگاه خاص به انتخاب و انتصاب مدیران خود پرداخته و 
می پردازد و بر خلاف آنکه رئیسی در ابتدای دولتش از دیدگاه 
فراجناحی در انتخاب مدیران صحبت کرد؛ اما کسانی که از 
جریان اصولگرای منتقد بودند را در دولت خود به کار نگرفته 
است و صرفا در نفرات انتخابی خود تلفیقی از جبهه پایداری 
و دانشگاه امام صادق)ع( را برمی گزیند. این در حالی است 
که بسیار مدیران کاردان، مجرب، توانا و مستعد در جامعه 
گر نگاه به شایسته سالاری و متخصص باشد حتما  هستند که ا
این افراد می توانند با قرارگرفتن در دولت شرایط نه چندان 
مساعد امروزی را چاره جویی کرده و راهکارهایی را برای حل 
مشکلات کشور ارائه کنند. اما رویکرد دولت همان رویه سابق 
از سال ابتدایی روی کارآمدن تا زمان حال است و گویا قائل 
به شنیدن توصیه های دلسوزان و کارشناسان در جهت تغییر 
برخی کارگزاران دولتی نیست. چه اینکه مسعود زریبافان، 
سخنگوی جبهه امناء می گوید: »برخی مجریان اعتقاد به 
برخی قوانین ندارند، برخی اعتقاد دارند  ولی توانایی اجرای 
آن را ندارند و برخی همراهی نمی کنند، در این شرایط، دولتی 
که دلسوز مردم و نظام است و در خط ولایت و رهبری قرار دارد، 
باید این افراد را تغییر دهد. در ابتدای سال سوم دوره اول هر 
، بهترین زمان برای تغییرات در دولت است.«  رئیس جمهور
که رئیسی برنامه ای برای تغییرات  حال مشخص نیست 
مردان خود در دولت دارد یا رویه خود در 3 سال گذشته 
را پیش خواهد گرفت و یکسال پایانی را نیز با همین نفرات 

ادامه خواهد داد. 

   مدیر انقلابی مشکلات مردم را حل می کند
یک نماینده ادوار مجلس در ارتباط با لزوم تغییرات در 
دولت اظهار داشت: این دولت توانایی استفاده از نیروهای 
توانمند، خبره، باسواد و تحصیلکرده را ندارد و با پوست 
موزی که از روز اول زیرپای این دولت با عنوان بانیان وضع 
موجود انداختند؛ دولت بخشی از مدیران کارآزموده و دلسوز 
را خانه نشین و دست خود را از مدیریت خالی کرد. لذا بخش 
عمده ای از مشکلات این است که دولت مدیران قوی ندارد. 
گر فرض کنیم مدیران قوی باشند، هم توان استفاده از آن  ا
را ندارد و اصلا نمی تواند سیاست گذار خوبی باشد. غلامعلی 
گفت: استفاده از  جعفرزاده ایمن آبادی به »آرمان ملی« 
گر روزهای  نیروهای خوب هم خودش هنر می خواهد. ا
گر نیروهای قوی به کار گرفته شود شاید  اول بود می گفتیم ا
تغییراتی رو به بهبود ایجاد گردد، اما دیدیم که دولت نمی تواند 
از مدیران قوی استفاده کند. وی افزود: دوستانی را دیدم که 
از مجموعه دولت بیرون آمدند و پرسیدم شما افراد با وزنه ای 
بودید و کار را سوار بودید چرا بیرون آمدید که گفتند نمی شد 
با این تیم کار کرد. چرا که قاعده مند، ضابطه مند و برنامه پذیر 
کسیون مستقلین مجلس دهم بیان کرد:  نیست. رئیس فرا
آخر هم کاری کردند که بودجه سال آخر را بدون برنامه بدهند. 
متاسفانه الان دیگر این ظرف را در دولت نمی بینم که با تزریق 
نیروهای کارآزموده و توانمند تغییری انجام شود. جعفرزاده 
ادامه داد: لحظه شماری می کنیم این دولت تمام شود و 
تنها دولت پس از انقلاب باشد که یک دوره ای بود و امید این 

نیست که به دولت کمک کرد. ما خودمان مصمم بودیم که 
به این دولت کمک کنیم، اما این دولت نه کمک می خواهد 
و نه کمک می گیرد. مدیر انقلابی مدیری است که مشکلات 

مردم را حل کند. 

    تصمیمات بر اساس شایسته سالاری نیست
یک کارشناس مسائل اقتصادی در خصوص تغییرات در 
دولت اظهارداشت: یکی از اشکالات این است که تصمیمات 
بر اساس شایسته سالاری نیست و بیشتر قبیله ای است. خیلی 
از افرادی که در تیم اقتصادی دولت قرار دارند را با افرادی که 
گر مقایسه کنید می بینید  در دولت های سابق حضور داشتند ا
خ  که در چه جایگاهی قرار دارند. دولت های قبلی حداقل نر
تورم را کنترل کردند و ثبات اقتصادی ایجاد کردند. در دولت 
آقای خاتمی با وجود اینکه چهره فرهنگی بود ولی در مسائل 
اقتصادی به دلیل سیاست های بخردانه موفق ترین دولت پس 
از انقلاب بود. مهدی پازوکی به »آرمان ملی« گفت: امروز حد 
مدیران اقتصادی و حتی فرهنگی پایین آمده است. مکانیزم 
بر شایسته سالاری نیست. رئیس سازمان اداری و استخدامی 
3 سال است که آمده و اما کوچک ترین تحولی در کاراشدن 
سیستم اداری کشور اتفاق نیفتاده است. وی تصریح کرد: در 
خود اصولگرایان افراد بسیار شایسته تری وجود دارند. آقای 
دکتر رهبر در دولت دهم رئیس سازمان برنامه بود و می توانند 
از وجود وی استفاده کنند یا از وجود آقای دکتر دانش جعفری 

که وزیر اقتصاد بوده، استفاده کنند. 
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کدخدایی: 
امنیت فرضی دولت صهیونیستی شکسته شد 

رئیس پژوهشکده شورای نگهبان در این خصوص که پس 
از حمله بامداد یکشنبه در دنیا وجهه جمهوری اسلامی ایران، 
وجهه جبهه مقاومت و وجهه اسراییل چه تفاوتی خواهد کرد 
گفت: به نظر من پاسخ محکمی خواهد بود برای جنایت هایی 
که رژیم صهیونیستی در حال ارتکاب است و متاسفانه نه مجامع 
بین المللی و نه نهادهای بین المللی در این جهت اقدامی 
کشورها اقدام دسته جمعی انجام می دهند.  می کنند و نه 
عباس علی کدخدایی اظهار داشت: ملاحظه کردید در قضایای 
غزه و طوفان الاقصی که اتفاق افتاد خیلی از این کشورها از رژیم 
صهیونیستی حمایت کردند، اما در مقابل شاهد خیزش افکار 
عمومی بودیم و اقدامات بسیار محدودی که برخی کشورها نسبت 
به این جنایت ها انجام دادند و اقدامات اسرائیل را محکوم کردند 
گر رژیم صهیونیستی بخواهد  ناشی از این فشار افکار عمومی بود؛ ا
به جنایت هایش ادامه دهد کشورها می توانند بر اساس موازین 
شناخته شده حقوق بین الملل دفاع مشروع داشته باشند. عضو 
حقوقدان شورای نگهبان عنوان کرد: عملیاتی که صورت گرفت 
در واقع می تواند پاسخ محکمی به جنایت های رژیم صهیونیستی 
گر این تجاوزات ادامه پیدا کند، این اقدامات  باشد و اینکه ا
بدون پاسخ نخواهد بود. به هر حال کشورها و مردم مسلمان در 
جهت دفاع از منافع خودشان اقداماتی را انجام خواهند داد. 
کدخدایی همچنین افزود: چون از دهه ۶۰ و اوایل دهه ۷۰ میلادی 
هیچگونه پاسخ محکمی به رژیم صهیونیستی داده نشده است 
و جنگ های اعراب اسرائیل که داستان خودش را داشت، در این 
مدت اسرائیل و دولت صهیونیستی نوعی مصونیت و امنیت را 
برای خودش فرض کرده بود مبنی بر اینکه کسی نمی تواند به 
منافع آنها تعرضی بکند یا به جنایت هایی که مرتکب می شوند 
پاسخ دهد، اما اقدام شب گذشته جمهوری اسلامی ایران این سد 
گر رژیم صهیونیستی بخواهد به جنایت هایش ادامه  را شکست و ا
دهد کشورها می توانند بر اساس موازین شناخته شده حقوق 
بین الملل، دفاع مشروع داشته باشند، می توانند مقاومت کنند و 
می توانند برای تنبیه متجاوز اقداماتی که لازم است را انجام دهند. 
وی در ادامه ضمن با بیان اینکه سلاح هایی که در عملیات اخیر 
جمهوری اسلامی ایران به کار گرفته شده دستاورد فرزندان غیور 
کید کرد: به هر حال حرکتی که حضرت امام  ایران اسلامی است، تا
)ره( شکل دادند با انقلاب شکوهمند اسلامی و نظام جمهوری 
اسلامی ایران شکل گرفت و بعد از آن با تدابیر مقام معظم رهبری، 
حس »ما می توانیم« در جامعه ما به وجود آمد و ما باوجود همه 
دشمنی ها و تحریم هایی که داشتیم در عرصه های مختلف از 
جمله در حوزه های نظامی و صنایع نظامی پیشرفت های خیلی 
کید  خوبی داشتیم. این عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام با تا
بر اینکه بخشی از توانایی های نظامی قابل گفتن نیست و هیچ 
کشوری همه دستاوردهایش را اعلام نمی کند و فقط در درگیری ها 
و مخاصمات امکانات آشکار می شود، گفت: مهم این است که 
جمهوری اسلامی ایران با اتکا به نیروی جوانی و با توانمندی 
داخل کشور به این صنایع نظامی رسیده که امروزه می تواند از 
مسیر دور اهداف مورد نظر را هدف بگیرد و پاسخ های محکمی 

برای دشمن داشته باشد. 

خبـــــر

گــــزارش

نگاهی به عملکرد دولت و انتقادات

دولت نیازمند خانه تکانی است

آرمان ملی– مطهره شفیعی:   دستگاه های متولی حجاب 
در هر مقطعی تدابیری برای رعایت حجاب اسلامی در جامعه 
اتخاذ می کنند اما برخی که مسئولیتی در این حوزه ندارند با 
ارائه دیدگاه هایشان سبب نارضایتی جامعه می شوند مانند 
حسین شریعتمداری که روز گذشته به نقد متولیان حجاب 
ح نور پرداخت و نوشت: »با عرض پوزش  در جامعه و طر
از برخی مسئولان محترم در دولت، قوه قضائیه، مجلس 
و شماری دیگر از دست اندرکاران، باید گفت که متاسفانه 
این عزیزان در ماجرای مورد اشاره فریب خورده اند! مگر در 
قوانین موجود برای مقابله با بی حجابی احکام مشخص و 
روشنی وجود ندارد؟! آیا به این قوانین عمل شده است و 
نتیجه نداده است ؟! بدیهی است که بی توجهی به قانون، با 
هنجارشکنی نیز همراه خواهد بود. بر فرض که تهیه و تدوین 
قانون تازه ای برای حجاب ضرورت داشته است! سوال این 
است چرا مادام که قانون جدید به تصویب نرسیده است، این 
پدیده خسارت آفرین به حال خود رها شده و برای پیشگیری 
از آن به قوانین موجود عمل نشده است؟ آیا این بی توجهی 
مصداق صریح قانون شکنی و »ترک فعل « نیست؟! بدیهی 
است که هست !« شریعتمداری به موشکافی لایحه حجاب 
وعفاف پرداخته و آورده است: »علاوه بر آنکه درباره ضرورت 
تهیه لایحه مزبور تردیدهای جدی وجود دارد. بیش از 
یک سال از ماجرا می گذرد و موضوع هنوز سامان نیافته است! 
این لایحه در ۹ ماده از سوی دستگاه قضائی تهیه و به دولت 
فرستاده شد. دولت آن را به ۱۵ ماده افزایش داد و به مجلس 
فرستاد. مجلس ابتدا لایحه را در ۶۰ ماده و سپس ۷۰ ماده و 
نهایتا به ۷۱ ماده افزایش داد! متن لایحه سرشار از کلی گویی 
کلیات ابوالبقاء« بیشتر شبیه است  است و از این روی به »
تا متن یک لایحه قانونی!« او سپس به توجیه انتقاد خود 
می پردازد و می نویسد: »وقتی پای نقد مصلحانه لایحه عفاف 
گاهی و شماری نیز  به میان کشیده می شود، برخی از سر ناآ
از روی بداندیشی اصرار دارند که منتقدان را به طرفداری از 
بگیر و ببند و برخوردهای سخت متهم کنند و حال آنکه به 
قول حکیمانه رهبر معظم انقلاب؛ خیلی از کسانی که کشف 
حجاب می کنند توجه ندارند که چه کسی پشت این سیاست 
رفع حجاب و مبارزه با حجاب است-  جاسوس های دشمن، 
دستگاه های جاسوسی دشمن دنبال این قضیه هستند- 
گر بدانند حتما نمی کنند.« بنابراین، سخن از یکسو، برخورد  ا
که  سخت و پشیمان کننده با ماموران پشت صحنه است 
 اندک و کم شمارند و از سوی دیگر نجات کسانی است که از 
واقعیت ماجرا بی خبرند و نمی دانند که امروزه کشف حجاب 

علاوه بر حرام شرعی، بخشی از جنگ ترکیبی دشمن علیه 
ایران و ایرانیان است )حرام سیاسی (« شریعتمداری همانند 
همیشه در ذهن خودش به یافتن مقصر می گردد و جالب 
آنجاست که در دیدگاه او متهم سیاسی و متهم بی حجابی 
و... دارای یک نام هستند چنانکه نوشته است: »مقابله با 
این جریانات هنجارشکن و پادوهای داخلی دشمن نیازمند 
کشف آنها و قاطعیت در برخورد پشیمان کننده با آنان است. 
گر مسئولان و دست اندرکاران محترم، جوانان میهن اسلامی  ا
را فرزندان خود می دانند- که باید بدانند و می دانند- باید 
نجات فریب خوردگان از چنگال پدیده پلشت کشف حجاب 
را تکلیف شرعی و انسان دوستانه خود تلقی کنند و خدای 
نخواسته تحت تاثیر خناسان تصور نکنند که اجازه ادامه 
گرفتاری آنان در چنبره پلید کشف حجاب دلسوزی و به 
گر خدای  که ا اصطلاح مدارا با آنان است! بدیهی است 
نخواسته فرزند دلبندتان به موادمخدر معتاد شود، تهیه 
مواد برای ادامه اعتیاد او را خیانت به فرزندتان می دانید و 

نه اقدامی دلسوزانه!«

ح نور    از گشت جندالله تا طر
پس از انقلاب اسلامی تلاش شد تا حجاب زنان به حد 
قابل قبولی برسد و در این راستا در برهه های مختلف 
ح نور آخرین تدبیر بود و از  تدابیری اندیشیده شد که طر
۲۵ فروردین آغاز شد. بسیاری این سوال را دارند که نتیجه 
 ، ح نور چه شد؟ به گفته رئیس پلیس پایتخت در اجرای طر
افرادی که به هشدارهای قبلی پلیس توجه نکردند، از امروز 
به صورت ویژه در سطح شهر مورد تذکر قرار می گیرند و اقدام 
قانونی در مورد آنان انجام می شود. داستان گشت های 
خیابانی و مبارزه با بدحجابی قدمتی به اندازه سن انقلاب 
اسلامی دارد. در ابتدا گشت های جندالله و نیروهای ویژه 
مبارزه با منکرات در سطح شهر آغاز به کار کردند اما در این 
میان برخی از نیروهای خودسر نیز برخوردهای قهری با 
که این موجب شد تا امام)ره( طی  بدحجابان داشتند 
کمیته ها دستور دهد از اینگونه  فرمان خود به پلیس و 
جریانات جلوگیری شود. در آبان ۶۲ قانون مجازات اسلامی 
مصوب شد و بر مبنای آن زنانی که بدون حجاب شرعی در 
معابر و انظار عمومی ظاهر شوند به تعزیر تا ۷۴ ضربه شلاق 
کبر هاشمی رفسنجانی  محکوم می شوند. در فروردین ۶۴ ا
طی گزارشی که از دیدارش با نخست وزیر می دهد، می گوید: 
حرکات موتورسواران حزب اللهی در خیابان ها و برخورد با 
افراد بی بند و بار اوج گرفته و مقرر شد بدون اینکه انتقاد 

تندی از آنها شود از عمل شان جلوگیری به عمل بیاید. 
این برخوردها از سال ۶۴ تا ۷۵ گاهی شدید و گاهی ملایم تر 
ادامه داشت که موارد زیر از نمونه های آنها هستند. با روی 
کارآمدن دولت اصلاحات در سال ۷۶ نوع نگاه به پوشش ها 
رنگ دیگری به خود گرفت و صحبت هایی مبنی بر حقوق 
ح شد و در این دوران و با توجه  شهروندی توسط افراد مطر
به فضای جدید به وجود آمده تقریبا مبارزه با بدحجابی 
کنار گذاشته شد، اما در سال آخر دولت اصلاحات کار به 
، معاون اجتماعی نیروی  جایی رسید که به گفته سردار کارگر
گرفتن بدحجابی در سال ۸۴، رئیس دولت  انتظامی با بالا
اصلاحات دستور تنظیم راهکار شانزده گانه حجاب و عفاف 
را صادر کرد و این راهکارها در شورای عالی انقلاب فرهنگی 
دولت اصلاحات به تصویب رسید. با روی کارآمدن دولت 
ح حجاب و عفاف از  اد در سال ۸۴ طر محمود احمدی نژ
سوی رئیس جمهور ابلاغ شد که ابتدا در سال تابستان ۸۵ 
ح  با حضور ون های سبزرنگ گشت ارشاد در خیابان ها طر
ارتقای امنیت اجتماعی کلید خورد و در سال ۸۶ نیروی 
ح را رسما در برخورد با چکمه پوشان آغاز  انتظامی این طر
کرد. البته در زمستان ۸۷ محمود احمدی نژاد انتقاداتی را 
ح کرد و در سال ۸۸ به خاطر  ح مطر از نحوه اجرای این طر
ح تقریبا کم  انتخابات حساس ریاست جمهوری این طر
رنگ شد ولی در سال ۸۹ با تغییر رویکردی تحت عنوان طرح 
امنیت اخلاقی ادامه یافت. در سال ۹۰ فعالیتش بیشتر شد 
و در تابستان ۹۱ به حضور در کنسرت ها هم کشیده شد 
ح کم رنگ تر  اما باز با انتخابات ریاست جمهوری این طر
گشت ارشاد  شد ولی پس از انتخابات و در تابستان ۹۲ 
کز خرید و کنسرت ها حضور یافتند.  دوباره در میادین، مرا
در میانه سال ۹۱ خبر پایان فعالیت گشت ارشاد منتشر 
شد. ۱۲ آذر سال ۹۱ حجت الاسلام والمسلمین منتظری 
در پاسخ به سوال یکی از حاضران مبنی بر اینکه چرا گشت 
گشت ارشاد ربطی به قوه  ارشاد تعطیل شد، ابراز داشت: »
قضائیه ندارد و از همان جایی که در گذشته تأسیس شد از 
همانجا نیز تعطیل شد. البته قوه قضائیه نظارت های خود 
را بر کنش های رفتاری در سطح جامعه ادامه می دهد.« از 
همان زمان تا چندی پیش شاهد گشت تذکر حجاب نبودیم 
تا ۲۵ فروردین که طرح نور اجرا شد. طرح نور البته با حواشی 
، مجری سابق صداوسیما  همراه بود. چنانکه رضا رشیدپور
با انتشار یک متن به آغاز مجدد گشت ارشاد در خیابان ها 
گر یک فیلم را هزار بار هم نگاه  کنایه انداخت. او نوشت: »ا

کنید پایان قصه عوض نمی شود.«

»آرمان ملی« به بررسی نتایج برخوردهای سلبی با بی حجابی پرداخته است

از گشت جندالله تا نور؛ نتیجه چه بود؟
گر یک فیلم را هزار بار هم نگاه کنید پایان قصه عوض نمی شود : ا       رضا رشیدپور

افزایش سرعت اینترنت، شاید وقتی دیگر!

 وزیر ارتباطات: 
از شورای عالی فضای مجازی 
بپرسید؛  ا ن شاءا... بهتر می شود

آرمان ملی: با وجود آنکه در همه دولت ها 
تلاش شده تا اینترنت با سرعت های بالا در 
اختیار مردم قرار گیرد، اما گاهی مردم از کندی 
می کنند؛  نارضایتی  اعلام  اینترنت  سرعت 
گذشته  سال  تابستان  اوایل  که  به گونه ای 
رئیس جمهور در پی سفر های استانی خود با 
برخی گلایه های مردم از این موضوع روبه رو 
شد و پس از آن دستوری برای حل این مشکل 
ارائه کرد. در واقع کارگروهی متشکل از مرکز 
ملی فضای مجازی و وزارت ارتباطات و فناوری 
اطلاعات از سوی رئیس جمهور مأمور بررسی 
رفع  راهکار های  نتیجه  تا  شد  موضوع  این 
دغدغه مردم تا یک ماه بعد از این دستور 
که  کرد  ارتباطات هم اعلام  کند. وزیر  ارائه 
نمایندگان خود را به مرکز ملی فضای مجازی 
معرفی کرده اند و امیدوارند در دوره جدید این 
مرکز از ظرفیت های خود برای برطرف کردن 
ج از اراده وزارت ارتباطات  مشکلاتی که خار
است استفاده کند. درباره ساز و کار این کارگروه و 
چگونگی بررسی وضعیت اینترنت توسط کارگروه 
مذکور گفته شد که ساز و کار بررسی در همان 
کمیته مشخص خواهد شد. احتمالا به صورت 
از  غیرمستقیم  و  مستقیم  نظرسنجی های 
کسب وکار ها و از عموم مردم، گزارش های فنی 
کز مرتبط در کشور در اپراتور ها و وزارت  از مرا
ارتباطات و از طریقی که این کار گروه تشخیص 
دهد، قطعا این گزارش ها تهیه می شود. البته 
کید شد که زمان مشخصی در  در آن زمان تأ
مصوبه وجود ندارد، اما این کارگروه در حداقل 
زمان ممکن این گزارش ها را تهیه خواهد کرد 
و به محض تهیه شدن در دستور شورای عالی 
فضای مجازی قرار می گیرد. حال با گذشت 
۹ ماه از دستور رئیس جمهور برای پیگیری 
ع پور، وزیر ارتباطات و  کندی اینترنت، عیسی زار
فناوری اطلاعات درباره آخرین وضعیت کارگروه 
رسیدگی به کندی اینترنت توضیح داد: وضعیت 
این کارگروه را می توان از دبیر شورای عالی فضای 
مجازی پیگیری کرد، اما باید گفت در آن کارگروه، 
راهکار های کوتاه، میان و بلندمدت را برای 
بهبود شبکه پیشنهاد کردیم که بخشی از این 
راهکار ها پیاده سازی شده است و داشبورد های 
جهانی روند بهبود را نشان می دهد که البته با 
آن چیزی که هدف ماست، هنوز فاصله زیادی 

داریم و ان شاءا... وضعیت بهتر می شود.

   اخذ تعهد از اپراتورها
۲۲ فروردین ماه هم »ایسنا« نوشت: طبق 
آخرین اظهارات وزیر ارتباطات با افزایش تعرفه 
اپراتورها، تعهدی از اپراتورها گرفته شده که تا 
خرداد سال ۱۴۰3، 3۰ درصد و تا پایان سال ۵۰ 
درصد به سرعت اینترنت اضافه شود. سرعت 
و کیفیت اینترنت از مواردی است که همواره 
دغدغه کاربران بوده و در این شرایط هم نیازمند 
کیفیت مناسب برای فعالیت های اینترنتی خود 
هستند. درواقع زمانی که کاربران انتقادات 
و پیشنهادات خود را به مسئولان ارتباطات 
کیفیت و سرعت  کشور اعلام می کنند،  اینترنت با
بالا در صدر این خواسته ها قرار دارد. به صورت 
کلی فناوری روز به روز در حال گسترش است و 
کنون در عصر فناوری اطلاعات می توان گفت  ا
که وجود زیرساخت های نسل جدید می تواند 
تاثیرهای جدی بر روی کسب و کارها، اقتصاد، 
گرچه افزایش کیفیت و  جامعه و... بگذارد. ا
دولت های  توسط  همواره  اینترنت  سرعت 
گذشته مورد توجه قرار گرفته اما این موضوع 
جایگاه ویژه ای برای وزارت ارتباطات در دولت 
سیزدهم دارد چرا که از ابتدای آغاز به کار این 
دولت، پروژه فیبرنوری که به گفته مسئولان 
می تواند آینده ارتباطی کشور را تأمین کند، آغاز 
و تسریع پیدا کرده است. این پروژه به عنوان 
مهم ترین پروژه بخش ارتباطات کشور طبق 
گذشته ادامه یافت و میزان  برنامه در سال 
در  برابری  سه  تقریبا  افزایش  با  آن  پوشش 
پایان سال ۱۴۰۲ به هفت میلیون پروژه رسید 
و این قابلیت وجود دارد تا کاربران به سرعت 
کنند.  پیدا  دست  ثانیه  بر  مگابیت   ۱۰۰۰ تا 
موضوعی که وزیر ارتباطات اخیرا به آن اشاره 
کرد و گفت بارها اعلام کردم که در شهرهایی 
که فیبرنوری راه اندازی می شود، مشترکانی که 
فیبرنوری دریافت کنند، سرعت اینترنت شان 
تا ۱۰۰۰ مگابایت بر ثانیه یعنی صد برابر سرعت 
کرد:  کید  موجود افزایش پیدا می کند. او تأ
این آرزوی ماست و برای آن تلاش می کنیم و 
ان شاءا... طبق قانون برنامه هفتم توسعه تا 
پایان برنامه باید همه ساختمان های کشور 
از طریق فیبرنوری متصل شوند و ان شاءا... 
آن روز روزی است که همه افزایش صد برابری 
سرعت را احساس خواهند کرد. البته در کنار 
افزایش کیفیت، افزایش سرعت اینترنت هم جزو 
برنامه های وزارت ارتباطات قرار دارد به گونه ای 
که همزمان با افزایش تعرفه اپراتورها در سال 
گذشته اپراتورها مکلف شدند تا شش ماه آینده 
3۰ درصد افزایش  میانگین سرعت اینترنت 
، وزیر  ع پور پیدا کند. در این زمینه عیسی زار
ارتباطات و فناوری اطلاعات چندی پیش در 
گفت وگو با یک رسانه به آن اشاره کرد و درباره 
برنامه های افزایش سرعت اینترنت در سال 
جدید توضیح داد: با افزایش تعرفه اپراتورها، 
تعهدی از اپراتورها گرفتیم به این ترتیب که تا 
خرداد سال ۱۴۰3، 3۰ درصد و تا پایان سال، ۵۰ 

درصد به سرعت اینترنت اضافه شود. 

غلامعلی جعفرزاده ایمن آبادی در گفت و گو با  »آرمان ملی«:  
مشکل دولت، فقدان مدیران قوی در بدنه است

 مهدی پازوکی در گفت و گو با »آرمان ملی«:  
رئیسی از فرهاد رهبر و دانش جعفری استفاده کند


